
Protokół Nr LV/13 
z LV sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 23 września 2013 r. 
 

       Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Pan Leszek Stróż o godz. 1300 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady pięćdziesiątej piątej sesji Rady 
Miejskiej.        
 
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec 
ustawowego składu rady wynoszącego 14 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
  
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez radnego Marka Krytaka. 
  
Na zapytanie Przewodniczącego, czy są zmiany do porządku obrad, Burmistrz zgłosiła wniosek 
aby z porządku obrad wycofać projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy 
Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego. Poinformowała, że dopiero od dziś rozpoczęły się konsultacje i uchwala 
powyższa będzie proponowana do przyjęcia przez Radę na sesji październikowej. 
 
Głosowanie nad wnioskiem:  Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za  
wniosek przyjęła. 
 
Porządek dzienny sesji po zmianach przedstawiał się następująco: 
   
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Zatwierdzenie protokołów z sesji rady. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ zmiany w budżecie w roku 2013;  

    2/ wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń  

        kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kł; 

    3/ upoważnienia Zakładu Wodociągów i Kanalizacji do złożenia wniosku o dofinansowanie ze  

        Środków Funduszu Spójności; 

    4/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 przy u. Okrzei 19; 

    5/ wyrażeni zgody na zbycie  lokalu użytkowego nr 5 położonego przy Placu Wolności 21; 

    6/ przystąpienia do realizacji oraz zabezpieczenia środków do projektu pn „Modernizacja  

        integrowanego ochronnego systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór w związku z podpisaniem  

        umowy z Schengen”; 

    7/ lokalu użytkowego nr 7 położonego w budynku nr 179 B przy ul. Kolejowej; 
    8/ regulaminu użytkowania Skateparku zlokalizowanego przy Szkole Podstawowej nr 2; 
    9/ zmianie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Orlik     
        2012”; 
  10/ uchylenia uchwały nr LIII/471/13 z dnia 26 lipca 2013 r. o zmianie uchwały  w sprawie  
        określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  dla nauczycieli  
        zatrudnionych na określonych  
        stanowiskach; 
  11/  skargi na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. 
5.  Sprawozdanie z wykonania planu finansowego i rzeczowego za I półrocze 2013 r. 
6.  Wykonanie planów finansowych przez instytucje kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za I półrocze  
     2013 r.; 
7.  Przygotowanie jednostek oświaty do nowego roku szkolnego; dowożenie dzieci do szkół, pomoc   
     materialna, zajęcia pozalekcyjne.  
8.  Informacje Burmistrza. 
9.  Zapytania radnych. 

10.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
11.  Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
12.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
13.  Zamknięcie obrad.    



 

Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
 
Ad 3.  Zatwierdzenie protokołów  
Wiceprzewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołów z sesji: LIII odbytej w dniu 26 lipca 
br.,    LIV - odbytej 6 września br.  
Andrzej Wziątek – mówi, że w protokole LIII w swojej wypowiedzi jest błąd w treści cyt.:                           
„W poprzedniej i obecnej kadencji wydaliśmy na remont 120 tys. zł na ten plafon na suficie.” Mówi, 
że prawidłowy zapis powinien brzmieć następująco: „W poprzedniej i obecnej kadencji wydaliśmy 80 
tys. zł na dach i 40 tys. zł na plafon.” 
  
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół  
LIII sesji Rady Miejskiej z dnia 26 lipca 2013 r. 
 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół  
LIV sesji Rady Miejskiej z dnia 6 września 2013 r. 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/ Wiceprzewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy                
w roku 2013 i poprosił Burmistrza o wprowadzenie do tematu.   
Burmistrz - poinformowała, że zmiany planowanych dochodów budżetowych są wynikiem:  

1. zwiększenia planu w wysokości 800 000,00 zł. tytułem sprzedaży gruntów gminnych  

2. zwiększenia planu  w wysokości 50 000,00  zł. tytułem uzyskanej  pomocy finansowej z Urzędu  

Marszałkowskiego  w  ramach  konkursu  "Poprawa bezpieczeństwa  w  Województwie  Dolnośląskim" 

na zakup samochodu pożarniczego dla OSP Nowy Waliszów 

3. zwiększenia  planu  w wysokości 63 394,12 zł  tytułem zwrotu  części wydatków  poniesionych w 
ramach funduszu sołeckiego w 2012 roku zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego 

nr FB-BP.3111.153.2013 MK z 27.08.2013 r. 

 
4. zwiększenia planu w wysokości  860,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie wymiany  

wykładziny antyposlizgowej  w  SP  nr  1  w  Bystrzycy Kł.,  zgodnie  z  decyzją PZU  w  Katowicach  

 nr  239/2013/PR z 30.07.2013 r. 

5. zwiększenia planu w wysokości  40 646,00  zł. z przeznaczeniem  na  dofinansowanie  podręczników  

dla  uczniów w  ramach Rządowego  programu  pomocy uczniom w  2013 r. - wyprawka  szkolna  
zgodnie z  pismem  Wojewody  Dolnośląskiego  nr  KO.ZFK.3146.68.3.2013  z  05.09.2013 r. 
 

6. zwiększenia planu w wysokości 28 140,00 zł. tytułem refundacji płac z PUP na 5 pracowników na 
okres 3 m-cy w ramach programu Poprawa infrastruktury turystycznej w miastach i gminach powiatu 
kłodzkiego 
 

7. zwiększenia  planu w  wysokości 2 000,00 zł. z  przeznaczeniem  na monitoring  placu  zabaw   

przy szkole w Gorzanowie w ramach konkursu "Najlepsze inicjatywy społeczności lokalnych"   

zgodnie z umową dotacyjną  z Powiatem Kłodzkim nr 8/OŚR/2013 z 26.06.2013 r. 

8. zwiększenia  planu w  wysokości 1 200,00 zł. z  przeznaczeniem  na zagospodarowanie terenu wokół 

 wiaty w Marianówce w ramach konkursu "Najlepsze inicjatywy społeczności lokalnych"  zgodnie 

 z umową dotacyjną z Powiatem Kłodzkim nr 9/OŚR/2013 z 26.06.2013 r. 

9. zwiększenia planu w wysokości 1 000,00 zł. z przeznaczeniem na ogrodzenie boiska w Idzikowie 

 w ramach konkursu "Najlepsze inicjatywy społeczności lokalnych"  zgodnie z umową dotacyjną 

 z Powiatem Kłodzkim nr 10/OŚR/2013 z 26.06.2013 r. 

10. zwiększenia planu w wysokości 1 500,00 zł.  z tytyłu Grantu "Żądło" z Funduszu Lokalnego  

Masywu  Śnieżnika 



Zmiany planowanych wydatków budżetowych są wynikiem: 
 

1. wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych, 

2. zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne celem urealnienia realizowanych wydatków 
budżetowych 

3. zmian zgłaszanych przez wydziały UMiG celem urealnienia realizowanych wydatków budżetowych 

4. zmniejszenia  planu  w  wysokości  50 000,00 zł.  tytułem  zaniechania  inwestycji  pn. odbudowa  
drogi dojazdowej  do  posesji  ul.  Sanatoryjna 11, 13  w Międzygórzu  (Dwór Alpejski)  dz. nr 158/1 
 5. zwiększenia planu w wysokości 14 700,00 z przeznaczeniem na zakup działek tj. kwota 8 000,00 na 
zakup działki pod toaletą w SP nr 1 w Bystrzycy Kł. oraz kwota 6 700,00 zł. na zakup działki w Zabłociu 
 
6. zwiększenia planu w wysokości 50 000,00 zł. tytułem składek na ubezpieczenie społeczne 

7. zwiększenia planu w wysokości 60 000,00 zł. tytułem zakupu serwera do UMiG 

8. zwiększenia planu w wysokości 54 000,00 zł. tytułem wniesienia kapitału zakładowego do spółki 
"Lokalny Fundusz Pożyczkowy" 
  

9. zwiększenia planu w wysokości 800 000,00 zł. z przeznaczeniem na zakup auta oraz autopompy dla 
OSP Wilkanów w ramach przystapienia do projektu pn. "Modernizacja integrowanego ochronnego 
systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór w zwiazku z podpisaniem umowy z Schengen" 
 

 

10. zwiększenie planu w wysokości 179 000,00 zł. z przeznaczeniem na zakup samochodu 
pożarniczego dla OSP Nowy Waliszów (50 000,00 zł. środki z Urzędu Marszałkowskiego) 
 

11. zwiększenia planu w wysokości 4 500,00 zł. tytułem przeniesienia monitoringu oraz konfiguracji 
sprzętu 
12. zwiększenia planu w wysokości 9 500,00 zł. na zadanie pn. "Dostarczenie nadwyżek żywności 
najuboższej Ludności Unii Europejskiej w ramach programu PEAD 2011 
 

13. zwiększenia planu w wysokości 38 000,00 zł. tytułem wymiany lamp oświetleniowych w Międzygórzu  

przy ul. Wojska Polskiego 

14. zwiększenia planu w wysokości 12 000,00 zł. tytułem montażu lamp oświetleniowych w Międzygórzu 
deptak 
15. zwiększenia planu w wysokości 2 000,00 zł. z przeznaczeniem na organizację imprezy pn. Polsko-
Czeska Reatywacja Bluesa w Międzygórzu 
 

16. zwiększenia planu w wysokości 13 600,00 zł. z przeznaczeniem na dopłatę do 80% zużytej wody na 
basenie w Bystrzycy Kł. w sezonie letnim 
 

17. zwiększenie planu w wysokości 30 000,00 zł. tytułem przebudowy oświetlenia na stadionie w 
Bystrzycy Kł. 

18. zwiększenia planu w wysokości 10 000,00 zł. tytułem zakupu pieca c.o. do szkoły w Starej Łomnicy 

19. zmniejszenia planu w wysokości 15 000,00 zł. tytułem wykonania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla Długopola Zdrój 
 

20. zmniejszenia planu w wysokości 113 444,00 zł. tytułem udzielonych przez Gminę Bystrzyca Kł. 
poręczeń 

21. zmniejszenia planu w wysokości 40 000,00 zł. tytułem dotacji dla WM Plac Wolności 4 Bystrzyca Kł. 

na remont dachu 

22. zmniejszenia planu w wysokości 46 420, 88 zł. tytułem opieki nad zabytkami oraz przeniesienia 
malowideł do Ratusza 
 

23. zwiększenia planu w wysokości 2 000,00 zł. tytułem dotacji dla Biblioteki Publicznej w Bystrzycy Kł. 

na zakup książek 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej            
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2013. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że znaczna część wydatków jest bardzo zasadna, 
to są wydatki majątkowe, przeznaczone na rozwój i modernizację naszych miejscowości. W 
Wilkanowie taki wóz bojowy jest bardzo potrzebny i ten rejon naszej kotliny będzie zabezpieczony, 
tym bardziej, że gmina dokłada jedynie 120 tys. zł a gro kwoty dostaje z zewnątrz. Dobrze, że 
strażacy w Nowym Waliszowie pozbędą się rupiecia starego i otrzymają auto i motopompę na kwotę 
189 tys. zł. Zmiany proponowane odnośnie Międzygórza są również bardzo pozytywne.  
Niepokojącą zmianą jest zabranie kwoty 40 tys. zł z Wspólnoty Plac Wolności 4, która chciała aby 
gmina w 100% sfinansowała remont dachu, który jako jedyny w centrum miasta jest 
niewyremontowany.    
   



Radny mówi, że nie podoba Mu się, kiedy zwiększa się środki na administrację. /50 tys. z tytułu 
składek na ubezpieczenie społeczne i 60 tys. tytułem zakupu serwera/.  
Burmistrz – odpowiedziała, że przyjmując budżet zabraliśmy z płac z administracji 400 tys. zł, co 
oznacza, że w miesiącu grudniu nie mielibyśmy na wypłatę wynagrodzeń. Dlatego mając jakieś 
wolne środki będziemy stopniowo powracać do stanu zerowego. Nie oznacza to, że dodajemy na 
płacę. Ponadto do końca czerwca zostały zabrane świadczenia opiekuńcze dla wielu osób, które 
opiekowały się osobami niepełnosprawnymi w gospodarstwie domowym a które wcześniej nie 
zrezygnowały z pracy to te świadczenia im cofnięto. Nie ma nikogo w gminie Bystrzyca Kłodzka aby 
pomóc tym ludziom, więc my przyjmujemy tych ludzi na 2-3 tygodnie. Po tym okresie składają 
wniosek o rezygnację z pracy i otrzymują świadczenie.  
Andrzej Wziątek – mówi, że albo się wstrzyma albo będzie głosował przeciwko. „Tu się rzuca 40 
tys. w tą i w tamtą i dobrze niech tak będzie, dożynki 50 kilka tysięcy a tu brakuje 600-800 zł na 
odnowienie grobu ojca Karla Heinza Ludwiga, który od 17 lat robi kupę pięknych rzeczy.”   
Burmistrz – mówi, że radny był nieobecny na posiedzeniu komisji na której był ten temat poruszany 
i dziś jest niepotrzebna dyskusja. Dziwi Burmistrza to, że jest radnym II kadencji i nie wie, że gmina 
nie może przeznaczyć na taki cel środków.  Mówi, że dyskutowano o tym na posiedzeniu komisji i 
wybrnięto z tego problemu inaczej. Jest pozytywna decyzja.   
Marek Krytak – mówi, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej również rozmawiano na ten temat.  
Kierownik CIS zobowiązała się, że pracownicy uprzątną teren wokół grobu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących się 
podjęła:  

 
Uchwałę Nr LV/476/13 

w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2013  

      - stanowiący załącznik nr 5 
 

2/  Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i 
Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Burmistrz – poinformowała, że do wcześniejszego planu dołożone są 4 inwestycje. Przyjęcie tego 
planu będzie konsekwencja przyjęcia następnego projektu uchwały mówiącej o tym, aby Zakład 
Wodociągów i Kanalizacji mógł aplikować o środki, na przedsięwzięcia, które chce wykonać /sieć 
kanalizacyjna na Starym Osiedlu, ulica Kolejowa, Plac Szpitalny/. Zasadnym jest aby ten plan 
przyjąć.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej            
w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Mieczysław Kamiński – radny –  zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę (…) przedsiębiorstwo powinno przygotować taki plan. Uchwalony plan 
wcześniej był już nieaktualny, wielokrotnie zwracał się aby plan uaktualnić. Jeśli Prezes zgłasza 
wniosek o zatwierdzenie taryfy do tego musi być dołączony aktualny plan. Jeśli w tym planie i w 
planie aglomeracji będzie uwzględniona kanalizacja w miejscowościach Wilkanów i Międzygórze to 
jako pierwszy podniesie rękę do góry. Sprawa kanalizacji w tych miejscowościach jest nie 
rozwiązana. Nie przekonują radnego argumenty, ze nie było spełnionych norm i limitów w tych 
miejscowościach i nie mogły się one znaleźć w planach aglomeracji.  
W ślad za tym planem pójdą nowe taryfy za wodę i ścieki. Plany powinny być realistyczne. 
Burmistrz – mówi, że radny bardzo się myli w kwestii Międzygórza i Wilkanowa. Oczywiście 
sporządzona był dokumentacja gdyż wcześniej nasza aglomeracja miała Stary Waliszów i Nowy 
Waliszów, Pławnicę, Międzygórze i Wilkanów. Następnie zmniejszono zakres aglomeracji po to 
abyśmy po roku 2015 mieli skanalizowane i zwodociągowane 90% aglomeracji  i abyśmy uniknęli 
kar. Gdybyśmy pozostawili Wilkanów i Międzygórze to płacilibyśmy karę. Argumentem jest to, że 
musimy mieć 120 RLM/km sieci. Nie możliwym jest abyśmy przy długości sieci Międzygórza i 
Wilkanowa mogli zachować ten wskaźnik.    
Jeśli są nowe inwestycje zaplanowane to coś takiego pojawi się jak amortyzacja, która niestety ale 
jest kosztem.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że będzie głosował przeciw dlatego, że nie ma tam ujętych 
miejscowości Wilkanów i Międzygórzu.  
Prezes ZWIK – poinformowała, że sprawa szczegółowo była omawiana na posiedzeniu Komisji i 
dodała, że uchwalając aglomerację, nie wykluczono budowy kanalizacji w Międzygórzu. Należy 



pamiętać, że aglomeracja to sztuczny twór, gdzie liczą się statystyki i nic więcej. Od tego zależą 
nasze późniejsze finanse i nie znaczy, że nie będziemy mogli budować kanalizacji poza naszą 
aglomeracją, jest to sprawa tylko naszych funduszy.  
Marian Adamów – mówi, że jest wiele zadań uwzględnionych w planie i wierzmy, że uda się 
pozyskać środki i wykonać te zaplanowane zadania a w latach przyszłych, późniejszych będziemy 
realizować dalsze zadania.   
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 11 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za, przy 1 przeciwnym, podjęła:  

 
Uchwałę Nr LV/477/13 

w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej 

 - stanowiący załącznik nr 6 
 
3/ Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie upoważnienia 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji do złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków Funduszu 
Spójności. 
Burmistrz – poinformowała że, aby kila zadań zawartych w ww. planie można było zrealizować, 
zamierza się wystąpić o środki na ich sfinansowanie, na co niezbędne jest podjęcie niniejszej 
uchwały.     
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej            
w sprawie upoważnienia Zakładu Wodociągów i Kanalizacji do złożenia wniosku o dofinansowanie 
ze środków Funduszu Spójności. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że w tym planie część zadań jest ujęte w tym wniosku, który pójdzie 
do Funduszu Spójności. Zaskoczenie jest, że z przeprowadzonych analiz finansowych wynika, iż 
planowane dofinansowanie będzie na poziomie 71%.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 11 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr LV/478/13 

w sprawie upoważnienia Zakładu Wodociągów i Kanalizacji do złożenia wniosku o 
dofinansowanie ze środków Funduszu Spójności 

 - stanowiący załącznik nr 7 
 

4/  Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Stefana Okrzei 19 
i poprosił  Burmistrza o wprowadzenie do tematu. 
Burmistrz – poinformowała, że to jest bardzo malutki lokal, 8m2, są tam dwa lokale użytkowe gdzie 
jeden jest już sprzedany i mieszkanie też jest sprzedane.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej            
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 położonego                    
w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Stefana Okrzei 19. 
Mieczysław Kamiński  – mówi, że ci, którzy mieli tam punkt okulistyczny przenieśli w inne miejsce 
swoją działalność. Jeśli sprzedaż lokalu odbędzie się w drodze przetargu nieograniczonego to 
wszystko jest w porządku i można taki lokal sprzedać.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr LV/479/13 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 położonego                    

w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Stefana Okrzei 19 
- stanowiący załącznik nr 8 

 

5/  Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił ostatni projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody                         
na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 5 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy                     
ul. Placu Wolności 21 i poprosił Burmistrza o wprowadzenie do tematu. 

 



Burmistrz – poinformowała, że sprawa dotyczy Biura Podróży, gdzie właścicielką jest Pani Barbara 

Jaśnikowska, w tym przypadku 76% lokali mieszkalnych jest sprzedanych.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej            
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 5 położonego                    
w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Placu Wolności 21. 
Mieczysław Kamiński  - mówi, że można było kiedyś podjąć taką uchwałę aby nie sprzedawać tej 
pierzei Rynku ale to już chyba za późno, ponieważ tam gdzieś prowadziła podziemna trasa 
turystyczna.  
Burmistrz – poinformowała, że dwa lata temu weszła w życie tzw. spec ustawa i jeśli będzie 
wydana decyzja celu publicznego to żadne wspólnoty i żaden właściciel nic tu nie zrobi.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr LV/480/13 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 5 położonego                    

w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Placu Wolności 21 
- stanowiący załącznik nr 9 

 
6/  Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji 
oraz zabezpieczenia środków do projektu pn. „Modernizacja integrowanego ochronnego systemu 
Orlickich i Bystrzyckich Gór z podpisaniem umowy Schengen”. 
Burmistrz – poinformowała, że w związku z możliwością pozyskania środków finansowych z 
Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 
2007-2013, Gmina Bystrzyca Kłodzka przystępuje do realizacji projektu                                                  
pn. „Modernizacja integrowanego ochronnego systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór                                  
w związku z podpisaniem umowy z Schengen współfinansowanego ze środków Programu 
Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska Rzeczpospolita Polska 2007-2013". 
W ramach projektu planuje się również zorganizowanie wspólnych szkoleń i ćwiczeń strażackich. 
Gmina Bystrzyca Kłodzka w ramach realizacji projektu planuje zrealizować zadanie na kwotę 800 
000,00 zł, w tym udział własny gminy 15% - 120 000,00 zł pozostałe 85% - 680 000,00 zł pochodzić 
będą ze środków Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-
Rzeczpospolita Polska 2007-2013. 
Pozyskane środki z przeznaczeniem na zakup samochodu pożarniczego                                                    
i motopompy pozwolą na poprawę wyposażenia jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 
Gminy Bystrzyca Kłodzka i tym samym przyczynią się do poprawy i zwiększenia bezpieczeństwa na 
terenie gminy i pogranicza polsko-czeskiego.  
Poinformowała, że nazwa projektu dokładnie jest przetłumaczona z języka czeskiego i tak niestety 
musi brzmieć za co przeprasza.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej            
w sprawie przystąpienia do realizacji oraz zabezpieczenia środków do projektu pn. „Modernizacja 
integrowanego ochronnego systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór z podpisaniem umowy Schengen”. 
Mieczysław Kamiński  - mówi, że dobrze, że sprawa brzmienia została juz wyjaśniona. Co do 
zasadności podjęcia uchwały to nie ma o czym mówić, to jest coś wspaniałego.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr LV/481/13 
w sprawie przystąpienia do realizacji oraz zabezpieczenia środków do projektu pn. 
„Modernizacja integrowanego ochronnego systemu Orlickich i Bystrzyckich Gór z 

podpisaniem umowy Schengen” 
- stanowiący załącznik nr 10 

 
7/  Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały w sprawie lokalu użytkowego nr 7 
położonego w budynku nr 179B przy ul. Kolejowej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Burmistrz – poinformowała, że jest to lokal użytkowy ale nr 179 to jest też nasz budynek socjalny. 
Kiedy był tam tworzony i powstało 9 mieszkań nikt nie przewidywał, że kiedyś z budynku biurowego 
będą zrobione mieszkania, więc ci mieszkańcy mają problem teraz z budynkami gospodarczymi. 
Wcześniej odbył się przetarg na ten lokal ale nie było chętnych. Dlatego jest prośba aby można było 



bezprzetargowo podpisać umowę na wynajęcie tego lokalu jako pomieszczenia gospodarczego do 
jego mieszkania. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja                      
na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej            
w sprawie w sprawie lokalu użytkowego nr 7 położonego w budynku nr 179B przy ul. Kolejowej w 
Bystrzycy Kłodzkiej. 
Mieczysław Kamiński  - mówi, że jeśli Burmistrz z góry miała zamiar postarać się aby ten lokal stał 
się częścią lokalu mieszkalnego jako zaplecze to można było zrobić ten I przetarg jako ograniczony 
do mieszkańców.  
Burmistrz – mówi, że należy zwrócić uwagę, kiedy wpłynęło pismo p. Piotra Budz   to stwierdzi się, 
że wpłynęło ono na początku sierpnia. Wiec nie mając wiedzy takiej, ze potrzebują ci ludzi 
pomieszczeń gospodarczych a jest to lokal użytkowy nie można udawać, ze nic się nie dzieje. 
Odbyła się więc procedura przetargowa na lokal użytkowy.  
Mieczysław Kamiński  - mówi, że faktycznie Burmistrz ma rację. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr LV/482/13 
w sprawie lokalu użytkowego nr 7 położonego w budynku nr 179B przy ul. Kolejowej w 

Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiący załącznik nr 11 

 
8/  Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały w sprawie regulaminu użytkowania 
Skateparku zlokalizowanego przy Szkole Podstawowej nr 2. 
Burmistrz – poinformowała, że powstał Skatepark udostępniany publicznie i jest wymagany 
regulamin uwzględniający autopoprawkę.   
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie regulaminu użytkowania Skateparku zlokalizowanego przy Szkole 
Podstawowego nr 2 z uwzględnieniem zmiany zapisu w § 1 ust. 2 projektu, polegającym na tym aby                       
w miesiącu lipcu i sierpniu Skatepark był czynny w godzinach od 9.00 do 21.00. 
Mieczysław Kamiński  - mówi, że nie ma jeszcze żadnego urządzenia zamontowanego, jest tylko 
zrobione podłoże i dwie ławeczki. Pyta kiedy urządzenia zostaną zamontowane. Wskazuje na 
konieczność ubezpieczenia bo mogą pojawić się różne kontuzje.    
Burmistrz – mówi, że bez regulaminu nie możemy zamontować żadnych urządzeń.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr LV/483/13 
w sprawie regulaminu użytkowania Skateparku zlokalizowanego 

przy Szkole Podstawowej nr 2 
- stanowiący załącznik nr 12 

 
9/  Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Orlik 2012”. 
Burmistrz – poinformowała, że uchwała jest z roku 2009 i w między czasie zmieniła się ustawa o 
sporcie i jest taki zapis mówiący o tym, że w celu zapewnienia bezpieczeństwa użytkownikom 
zabrania się prowadzenia indywidualnych i zorganizowanych zajęć szkoleniowych, treningów 
sportowych i współzawodnictwa sportowego w danym sporcie przez osoby bez stosownych 
uprawnień, tj. nie posiadających tytułu trenera lub instruktora sportu w rozumieniu ustawy. Tutaj 
chodzi o takie grupy zorganizowane jak kluby sportowe, czy zajęcie WF. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie  zmiany uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
sportowych „Orlik 2012”. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

 



Uchwałę Nr LV/484/13 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych 

„Orlik 2012”. 
- stanowiący załącznik nr 13 

 
10/  Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 
LIII/471/13 z dnia 26 lipca 2013 r. o zmianie uchwały  w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  dla nauczycieli zatrudnionych na określonych        
stanowiskach. 
Burmistrz – poinformowała, że  w uchwale nr LIII/471/13 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z 
dnia 26 lipca 2013 r. o zmianie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli zatrudnionych na określonych stanowiskach, Rada Miejska w 
Bystrzycy Kłodzkiej dokonała zmiany w uchwale nr XLVI/403/09 Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej, ustalając tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć dla nauczycieli prowadzących 
zajęcia specjalistyczne zatrudnionych w szkołach i przedszkolach. W toku badania legalności 
przedmiotowej uchwały Wydział Nadzoru i Kontroli w Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzki zwrócił 
uwagę, że podobny zapis w uchwale podjętej przez organ stanowiący innej jednostki samorządu 
terytorialnego został uznany za niezgodny z obowiązującym prawem i uchylony rozstrzygnięciem 
nadzorczym wojewody. 
Ponieważ przedmiotowa uchwała nie wprowadzała innych zmian w dotychczas obowiązujących 
zasadach ustalania obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli zatrudnionych na 
określonych stanowiskach celowym jest uchylenie jej w całości. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 20 września 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie  uchylenia uchwały nr LIII/471/13 z dnia 26 lipca 2013 r. o zmianie uchwały                
w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  dla nauczycieli 
zatrudnionych na określonych stanowiskach. 
Mieczysław Kamiński  - mówi, że Karta Nauczyciela nie wymienia innych zadań gdzie rada gminy 
ma prawo uchwalać pensum godzinowe, w związku z tym, my nie możemy tego narzucać                              
i w związku z tym, zasadnym jest podjęcie tejże uchwały /tj. wykreślenie zapisu z uchwały z dnia 26 
lipca 2013 r./.  
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr LV/485/13 
w sprawie uchylenia uchwały nr LIII/471/13 z dnia 26 lipca 2013 r. o zmianie uchwały                       

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  dla nauczycieli 
zatrudnionych na określonych stanowiskach 

- stanowiący załącznik nr 13 
 

10/  Wiceprzewodniczący Rady – poprosił o przedstawienie projektu uchwały Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej i informacji o złożonej skardze. 
Marek Krytak – poinformował, że Komisja Rewizyjna w dniu 26 czerwca 2013 r. wstępnie 
zapoznała się z dokumentacją w sprawie złożonej przez Państwa Dudzik skargą na Burmistrza 
Bystrzycy Kłodzkiej. Komisja przychyliła się do wniosku Państwa Dudzik w sprawie wyznaczenia 
innego terminu do rozpatrywania skargi ze względu na brak możliwości uczestnictwa w dzisiejszych 
obradach, wyznaczając termin dalszego rozpatrywania skargi na miesiąc lipiec 2013 r. 
 
Komisja w dniu 24 lipca 2013 r. Komisja dokonała szczegółowej dalszej analizy sprawy poruszonej 
w złożonej przez Państwa Dudzików skargi na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego w Wałbrzychu, za pośrednictwem Urzędu Miasta i Gminy                                    
w Bystrzycy Kłodzkiej /data złożenia skargi: 21.02.2013 r./ w sprawie opieszałości pracy tut. Urzędu 
i nie przestrzeganie zapisów Kodeksu Postępowania Administracyjnego. 
Komisja wysłuchała zarzuty Pani Anny Dudzik mówiące o zbyt długim okresie wydania decyzji o 
ustaleniu warunków zabudowy dla inwestycji polegającej na budowie budynku mieszkalnego w 
miejscowości Długopole Dolne /wniosek został złożony 11.07.2012 r., decyzja została wydana 
14.11.2012 r., następnie przeanalizowała dokumentację sprawy przedstawioną przez Kierownika 
Wydziału Urbanistyki i Planowania UMiG – Panią Paulinę Siek - Skarbowską oraz zapoznała się ze 
stanowiskiem i wyjaśnieniami Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej w ww. sprawie.  
 
 



Komisja po wnikliwym rozpatrzeniu złożonej skargi, wnioskuje do Rady Miejskiej                                        
o uznanie skargi na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej za bezzasadną. (5 za, przy 1 
wstrzymujących) 
Mieczysław Kamiński  - mówi, że analizując tą skargę szczegółowo wnioskował o uznanie tej 
skargi za bezzasadną. Jednakże urzędnicy trochę zapominali o zapisach KPA i w związku z tym, że 
była przewlekłość postępowania można było poinformować na piśmie stronę. Należy mobilizować 
pracowników o przestrzeganiu zapisów KPA.  
Burmistrz – poinformowała, że zostało na tej Sali udowodnione to, że człowiek chciał dobrze 
przyśpieszając sprawę. Wniosek, który wpłynął do gminy nie zapierał kilku wymaganych zapisów, 
miał braki formalne. Aby uniknąć  pisania pism, pracownik zadzwonił do Pani Dudzik z prośbą o 
uzupełnienie braków. Mając oryginał wniosku widać, że innym długopisem były dopisywane 
informacje.   Sprawa jest w ogóle bardzo skomplikowana, wielowątkowa gdyż Państwo Dudzikowie 
są skłóceni z częścią mieszkańców. Jeśli żadna ze stron nie ustąpi to konflikt nie będzie w ogóle 
rozwiązany. Brak jest dobrej woli.    
 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad wnioskiem Komisji 
Rewizyjnej wypracowanej w dniu 24 lipca 2013 r. o uznanie skargi na Burmistrza Bystrzycy 
Kłodzkiej za bezzasadną.                      
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, przy 2 wstrzymujących się 
podjęła: 
 

Uchwałę Nr LV/486/13 
w sprawie skargi na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 

- stanowiący załącznik nr 14 
 

  
Ad. 5.  Sprawozdanie z wykonania planu finansowego i rzeczowego za I półrocze 2013 r. 
Przewodniczący obrad poinformował, że zgodnie z artykułem 266 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
r. o finansach publicznych oraz uchwały  Nr XIV/154/11 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 
29 lipca 2011 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy za I półrocze, zarząd jednostki samorządu terytorialnego przedstawia organowi 
stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego i regionalnej izbie obrachunkowej, w terminie do 
dnia 31 sierpnia: 
1)   informację o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za I półrocze 

2012; 
2)   informację z wykonania planów finansowych przez gminne osoby prawne i instytucje kultury;  
3)   informację, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej i przebiegu realizacji 

przedsięwzięć.   
  
Stwierdził, że każdy z radnych otrzymał pisemną informację o wykonaniu budżetu za I półrocze oraz 
opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej sprawie. 
Burmistrz poinformowała, że w związku z tym, że została podjęta uchwała w roku 2011 mówiąca                
o formie i zakresu przedkładania informacji wskazuje się na przedstawienie opinii RIO i ewentualne 
odniesienie się do uwag, jeśli takowe są. Dodała, że opinia RIO jest pozytywna za wykonanie 
budżetu jest pozytywna i nie brak jest jakichkolwiek uwag.     
 
Burmistrz - poinformowała, że sprawozdania nie należy traktować jako odbicia lustrzanego 
drugiego półrocza. Przy przyjmowaniu budżetu na rok 2013 dochody były planowane w wysokości 
52 mln złotych. Później po półroczu jest informacja, że dochody są w wysokości 67 mln zł a dziś 
kiedy przedstawiamy już uchwałę dotyczącą zmian w budżecie dochody wynoszą już 70 mln zł. 
Trudno jest więc pewne rzeczy przewidzieć.  
Jeśli chodzi o dochody dużą zmianę spowodowała 10 mln-owa dotacja dla naszego ZOZ-u, którą 
otrzymaliśmy z budżetu państwa a którą mogliśmy otrzymać po przekształceniu szpitala w spółkę 
prawa handlowego.  
Mieliśmy ponad 13 tys. zobowiązań wymagalnych ale zostały one w lipcu już rozliczone i zapłacone. 
Dotyczyły one rozliczeń ze wspólnotami mieszkaniowymi. Należy pamiętać, że jest to też rok kiedy 
przejmowaliśmy zobowiązania naszego Zarządu Budynków Komunalnych. Mając na uwadze to, że 
mija już trzy miesiące odkąd informacja ta została Radzie przekazana, w większości dane są już 
nieaktualne, chociażby jeśli chodzi o inwestycje gminne.    
W związku z tym, że informacja była analizowana na posiedzeniach komisji stałych, 
Przewodniczący poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii dotyczących  
informacji z wykonania budżetu. 



 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w 

dniu 20 września 2013 r. przyjęła informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 r. 

przedstawione przez Panią Gunię – Skarbnika Gminy. /7 za jednogłośnie/ 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 20 września 2013 r. przyjęła informację z wykonania budżetu gminy za I 

półrocze 2013 r. w działach będących zakresem działania merytorycznym komisji. /8 za 

jednogłośnie/ 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 18 września 2013 r. przyjęła informację z wykonania budżetu gminy za I 

półrocze 2013 r. w działach będących zakresem działania merytorycznym komisji. /7 za 

jednogłośnie/ 

 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że  po stronie dochodów wszystkie kwoty zostały ładnie 

przedstawione i rozpisane, natomiast po stronie wydatków należy ich szukać, czyli nie ma 

wskazanych kwot /strona 2/.  

Mówi, że procent wykonania wydatków majątkowych i inwestycyjnych jest mimo wszystko mały. 

Należy pamiętać, że niektóre inwestycje toczą się u nas jeszcze z poprzedniego roku – czyli należy 

wnioskować, że stan realizacji powinien być wyższy. Radnego niepokoją dwie inwestycje, które są 

realizowane tj. modernizacja stadionu sportowego. Mówi, że będzie wnioskował aby w budżecie na 

rok 2014 znaleźć środki na trybuny. Wg obserwacji należy stwierdzić, że prace na stadionie biegną 

bardzo powoli – termin prawdopodobnie zostanie przekroczony. Jesteśmy zaniepokojeni także 

inwestycją hali sportowej w Wilkanowie.  

W dalszym ciągu obsługa długu jest bardzo duża. Sukcesem tego półrocza to będzie oddłużenie 

ZOZ-u i uzyskanie 10 mln zł.    

Burmistrz – poinformowała, że jeśli chodzi o stadion nie będzie zachwiany termin, mieliśmy jednak 

nieprzewidzianą sprawę w postaci oświetlenia. Jeśli chodzi o halę jest porozumienie pomiędzy 

wykonawcą a podwykonawcą w sprawie uruchomienia jedynej w swoim rodzaju maszyny, 

urządzenia na placu budowy. Terminy i w tym przypadku nie zostaną zachwiane.   

Jan Szkwarek mówi, że piłkarze i mieszkańcy są zaniepokojeni. Uważa, że remont stadionu 
powinien zakończyć się dużo wcześniej.   
Mieczysław Kamiński – pyta, czy w ramach przygotowywanej specyfikacji na stadion ujęte były 
także trybuny? 
Burmistrz – mówi, że absolutnie, specyfikacja przetargu nie zawierała remontu trybun.  
 
W związku z tym, że Regionalna Izba Obrachunkowa żąda formalnego przyjęcia przez Radę 
Miejską sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2013 r. przystąpiono do głosowania.   
  
Przewodniczący obrad stwierdził, że w głosowaniu wzięło udział 11 radnych, za oddano 11 głosów 
jednogłośnie i tym samym przyjęła informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 r.  

 
Ad. 6. Wykonanie planów finansowych przez instytucje kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za                   
I półrocze 2013 r. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że: 

1/ Komisja na posiedzeniu w dniu 20 września 2013 r. przyjęła informację z wykonania planu 

finansowego za I półrocze 2013 r. przez MGOK w Bystrzycy Kłodzkiej przedstawione przez 

Dyrektora Placówki. /7 za jednogłośnie/ 

2/ Komisja na posiedzeniu w dniu 20 września 2013 r. przyjęła informację z wykonania planu 

finansowego za I półrocze 2013 r. przez Muzeum Filumenistyczne w Bystrzycy Kłodzkiej 

przedstawione przez Dyrektora Placówki. /7 za jednogłośnie/ 

3/ Komisja na posiedzeniu w dniu 20 września 2013 r. przyjęła informację z wykonania planu 

finansowego za I półrocze 2013 r. przez Bibliotekę Publiczną w Bystrzycy Kłodzkiej przedstawione 

przez Dyrektora Placówki. /7 za jednogłośnie/ 

Burmistrz – poinformowała, że w przypadku MGOK także nie można mówić, że II półrocze to 
będzie odbicie lustrzane bo w tym przypadku są wynajmowane sale i nie można np. przewidzieć ile 
odbędzie się wesel czy innych uroczystości.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że dokładnie analizowaliśmy materiały, informacje są przygotowane 
bardzo dokładnie i rzetelnie. Jeśli chodzi o MGOK zakończył się na minusie ale wszyscy wiemy 
dlaczego, gdyż są realizowane liczne programy i pieniążki zostaną zwrócone. Mamy 2 mln zł na 



remont sali widowiskowej i to jest wielki sukces co oznacza, że III etap będzie realizowany. Jeśli 
chodzi o Bibliotekę należy pochwalić Dyrektora placówki, podobnie jak Muzeum Filumenistyczne. 
Burmistrz – poinformowała, ze otrzymaliśmy informację o przyznaniu środków.   
Jan Szkwarek – kieruje słowa pochwały dla Pani Dyrektor MGOK bo robi naprawdę bardzo dużo. 
Uważa, że powinna za tym pójść gratyfikacja finansowa.  
Burmistrz dodała, że z całym szacunkiem dla Pani Dyrektor ale gdyby nie Pani Monika Pyrcz 
Jurczyk tych środków nie byłoby.  
 
Ad. 7. Przygotowanie jednostek oświaty do nowego roku szkolnego; dowożenie dzieci do 
szkół, pomoc materialna, zajęcia pozalekcyjne.  
Burmistrz mówi, że pomoc materialna czy zajęcia pozalekcyjne były omawiane już w dniu                       
6 września br. Przedstawiony materiał jest bardzo szczegółowy i obszerny. Przedstawiona 
informacja obejmuje także kwestie dowożenia dzieci niepełnosprawnych oraz koszty.  
Burmistrz omówiła kwestie dowozu dzieci do szkół różnymi środkami transportu, wymagania jakie 
są konieczne do spełnienia w przypadku zatrudnienia dodatkowych osób do opieki nad dziećmi.   
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja na posiedzeniu 

w dniu 20 września 2013 r. omówiła szczegółowo i przyjęła informację w sprawie przygotowania 

jednostek oświaty do nowego roku szkolnego; dowożenie dzieci do szkół, pomoc materialna, zajęcia 

pozalekcyjne.   

Mieczysław Kamiński – mówi, że funkcjonowanie oświaty omawiamy już po raz drugi. 
Sygnalizował już problem, że kilkadziesiąt dzieci nie znalazło miejsca w przedszkolu nr 2, pomimo 
tego, że Bystrzaki otworzyły 3 oddział. Mówi, że problem przedszkoli rozwiąże się częściowo kiedy 
sześciolatki z jednego półrocza przejdą do szkół, wtedy zwolnią miejsca w przedszkolach – nie 
będzie wówczas problemu aby gmina musiała powiększać ilość miejsc w przedszkolach. Po dwóch 
latach problem też się rozwiąże bo wszystkie dzieci pójdą do szkół, sześciolatki z drugiego półrocza 
i problemu nie będzie.  Pyta, czy otrzymaliśmy jaką dotację czy subwencję na przedszkola, bo to od 
półrocza miało obowiązywać. 
Burmistrz – odpowiedziała, że na komisji informowała wszystkich, że dopóki nie skończy się 
miesiąc wrzesień nie możemy odpowiedzieć jakie faktycznie statystyki są, gdyż wiele rodziców 
złożyło równocześnie podanie i do Bystrzaków i do naszego przedszkola publicznego. Nie wszystkie 
także dzieci adoptują się w przedszkolu i później okazuje się, że z list rezerwowych dzieci 
przechodzą do grup przedszkolnych.    
Jeśli chodzi o dotację dla przedszkolaków jest to kwota około 174 tys. zł i otrzymaliśmy ją na 4 
miesiące /od 1 września do 31 grudnia/ tj. 412 zł na jednego przedszkolaka.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że problemów oświatowych jest bardzo dużo, jest zdania, że 
powinna odbyć się sesja poświęcona w całości oświacie.   
 
Ad. 8. Informacje Burmistrza. 
Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej (01.09.2013 r. 

–  23.09.2013 r.) 

1/ 02.09.2013 r.  
- Spotkanie z 5 samorządami w sprawie projektu „Modernizacja Integralnego Systemu Orlickich i 
Bystrzyckich Gór w związku z podpisaniem umowy z Schengen” (zakup samochodu dla OSP 
Wilkanów). 
2/04.09.2013 r. 
- Spotkanie z Prezesem KOGENERACJI S.A. we Wrocławiu p. Waldemarem Błach, Dyrektorem 
Generalnym p. Wojciechem Heydel oraz Wiceprezesem Zarządu EDF Polska p. Thierry Deschaux 
 w sprawie budowy Elektrowni Szczytowo – Pompowej w Młotach.  
3/ 08.09.2013 r. 
- Dożynki Diecezjalne i Gminne w Bystrzycy Kłodzkiej. 
- Jubileusz 25 – lecia pobytu Sióstr Misjonarek w Wilkanowie. 
4/ 11.09.2013 r. 
- Spotkanie z przedstawicielami PKP S.A. w sprawie przekazania dla Gminy Bystrzyca Kłodzka 
majątku PKP (stacja Przedmieście). 
5/ 15.09.2013 r. 
- Uczestnictwo w Dożynkach Wiejskich na Górze Krzyżowej w Starym Waliszowie. 
6/ 16.09.2013 r. 
- Spotkanie z przedstawicielami „Automobil Klub Kłodzki” w sprawie rajdu samochodowego na 
terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. 
- Spotkanie z Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego p. Jerzym Tutajem, Starostą Kłodzkim 
 p. Markiem Awiżeniem i Burmistrzami Polanicy–Zdrój, Kudowy–Zdrój, Dusznik–Zdrój i Lądka–Zdrój 



w sprawie ZIT dla gmin uzdrowiskowych na lata 2014-2020. 
7/ 17.09.2013 r. 
- Spotkanie ze Związkiem Sybiraków z Bystrzycy Kłodzkiej z okazji Dnia Sybiraka. 
8/ 18.09.2013 r. 
-  Spotkanie z p. Aliną Bronowicką – Dyrektor Regionalny Unii Gospodarczej Samorządowych 
Funduszy Pożyczkowych „Samorządowa Polska” S.A. w sprawie utworzenia Spółki „Lokalny 
Fundusz Pożyczkowy”. 
9/ 19.09.2013 r.  
- Spotkanie z konserwatorem zabytków p. Marią Ptak i częściowy odbiór prac na Baszcie i Murach 
Obronnych w Bystrzycy Kłodzkiej. 
10/ 21.09.2013 r.  
- Uczestnictwo w Rajdzie na Śnieżniku i spotkanie z przedstawicielami OSP Polski i Republiki 
Czeskiej na Śnieżniku w ramach projektu „Euroregion Glacensis – KRAINA KREATYWNYCH”  
- Uroczyste oddanie części prac w zespole pałacowo – parkowym w Gorzanowie przez Fundację 
„Pałac Gorzanów”. 
 
11/ Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 1 
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 1; wytypowane do sprzedaży: 0 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu:1, w drodze rokowań -4 
- pozyskane mieszkania: 5 
- przydzielone mieszkania:4, po zakończonym remoncie kapitalnym-0, do remontu kapitalnego – 1, 
- zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) – 0 

•  urzędu – 2 
12/ Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 2 

• lokale mieszkalne: 1, budynki (budowle): 0,  
• lokale użytkowe: 0, 

• nieruchomości niezabudowane ( grunty rolne) – 1, działki budowlane – 0,   

      zamiany – 0, 

• nieruchomości zabudowane – 0, 
- nabyte nieruchomości gruntowe – 1, 
- dzierżawa gruntów rolnych: 12 w tym: grunty rolne: nowe – 3, przedłużenia – 3; ogródki  
  przydomowe: nowe – 2,  przedłużenia – 1; grunty pod ogródkami piwnymi: nowe – 0; grunty pod plac  
  manewrowy: nowe – 0; grunty pod reklamy nowe – 0; lokale mieszkalne: nowe – 0. 
13/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 14 
14/  Informacja demograficzna: 
- urodzenia: 6 
- zgony: 19  
 
Ad. 9.  Zapytania radnych. 
Marian Adamów - mówi, że na Bramie Wodnej wisi krata i jest zaniepokojony, że jest zamocowana 
tylko na jednym łańcuchu. Pyta, czy nie ma tu żadnego zagrożenia. 
Burmistrz – mówi, ze jest zamontowanych 12 kołków i krata jest w pełni zabezpieczona. 
Jan Szkwarek – pyta, co się dzieje z wnioskiem o nadanie HO dla Pana Zbigniewa Szczygła.  Pyta 
jak przedstawia się sprawa zakupu samochodu dla OSP w Pławnicy? 
Burmistrz – odpowiedziała, że sukcesywnie będziemy wymieniali samochody w poszczególnych 
jednostkach, w tym w Pławnicy. Czekamy na możliwość złożenia wniosków o dofinansowanie 
zakupu pojazdów. 
Przewodniczący obrad – poinformował, że została zwołana Kapituła w sprawie zaopiniowania 
wniosku o nadanie tytułu HO dla Pana Zbigniewa Szczygła. Trwają dalsze czynności nad 
przygotowaniem się do uroczystej sesji.  
Andrzej Wziątek – mówi, że od paru lat się powtarza, że na gminnych zawodach wygrywa 
Pławnica. Jest to spory argument przemawiający. /np. zawody powiatowe III miejsce/  - to duży 
sukces.     
Piotr Budnik – mówi, że ten żuk jest przekazany z jednostki ratowniczo gaśniczej i nie jest aż w tak 
złym stanie jak auto w Nowym Waliszowie. Był stosunkowo rzadko używany.  
Jan Szkwarek – mówi, ze tym autem nie da się pojechać więcej jak 50km/h, te nowo zakupione 
ciągniki przez rolników jadą 60km/h.  
Burmistrz – mówi, że samochód możemy i jutro zakupić dla Pławnicy, prosi tylko o wskazanie 
źródła pokrycia z budżetu. 



Jerzy Klajn – pyta, czy jest już coś wiadomo w sprawie przywrócenia oświetlenia na ulicy 
Nadbrzeżnej w Bystrzycy Kłodzkiej? Mówi, że w sprawie parku, na weekendy samochody wjeżdżają 
i dzieją się różne orgie. Sugeruje aby patrole policji częściej monitorowały teren parku /w 
szczególności w sobotę/. Pyta, czy w sprawie oświetlenia na ulicy Zamenhofa od Wyrobów 
Papierowych do ZDZ będzie się coś działo?  
Burmistrz – odpowiedziała, że jeśli chodzi o il. Nadbrzeżną i Zamenhofa sporządzane są 
kosztorysy, to nie jest awaria, którą można usunąć za kilka groszy. W kwestii częstszych patroli 
policji na terenie parku możemy tylko prosić.  
Andrzej Wziątek – mówi, że sprawa dotyczy słowa „image” Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. 
„Ponieważ  nie wolno obcych słów używać, zamienię „image” na „wizerunek”. Nawet jeśli Pani 
powie, że jestem złośliwy to przyjmę to z uśmiechem niczym Jagiełło te dwa miecze pod 
Grunwaldem. Powtarza, że nie chodzi o czepialstwo. Ta osoba, która pisze te informacje aby się 
wzięła trochę do roboty i pisała trochę po polsku. Np. w punkcie 2 – cyt. „Spotkanie z prezesem 
Kogeneracji i Panem Waldemarem Błach” – imię jest w celowniku, w mianowniku jest nazwisko. 
Albo jedno albo drugie. Widzę tu niekonsekwencję.  W punkcie 2 nazwisk nie odmieniamy ale już             
w punkcie 6 (cyt. …) – nazwisko odmienione”.  
Radny mówi, że błędy są powielane, należy na to reagować, tym bardziej, że jest ustawa o ochronie 
języka polskiego.  
Mieczysław Kamiński – pyta, jakie zmiany są szykowane jeśli chodzi o gospodarkę odpadami.   
Pyta, jak zostały uregulowane sprawy decyzji administracyjnych. Musimy się także zdecydować na 
takie posunięcia związane z opłatami za odpady komunalne. Pyta gdzie kasa UMiG, czy ZUK-u? 
Burmistrz – odpowiedziała, że nic prostszego jak zatrudnić Prezesa na ułamkową część etatu w 
UMiG  i z upoważnienia Burmistrza przekazać pieczątkę. Z uwagi na to, że każdy mieszkaniec ma 
swoje konto do wpłacania należności za odpady, pyta radnych czy wyobrażają sobie jak Pani  
pracująca w kasie urzędu będzie dokonywać przelewów na konta mieszkańców? 
 
Ad. 10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący obrad poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/ od WSA orzeczenie oraz zwrot dokumentacji w sprawie statutu,  
2/ od Zarządu Osiedla Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie zebrania mieszkańców i wniosków do 
budżetu, 
3/ od Sanktuarium Góra Igliczna w sprawie zmiany nazwy miejscowości, 
 
Ad. 11.  Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
Przewodniczący Komisji przedstawił informacje z przeprowadzonej kontroli. 
1/ Komisja przeprowadziła kontrolę Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej i przyjęła 
informacje dotyczące: sytuacji finansowej jednostki, wypłat zasiłków dla osób w trudnej sytuacji 
oraz poszkodowanych podczas lipcowych nawałnic, środków finansowych na utrzymanie Ośrodka, 
przeprowadzonych kontroli, oraz dożywiania - przedstawione przez Kierownika jednostki Panią 
Małgorzatę Kuchejdę. (6 za – jednogłośnie) 
2/ Komisja przeprowadziła kontrolę Centrum Integracji Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej  i przyjęła 
informacje dotyczące: pozyskanych środków finansowych na funkcjonowanie Centrum, 
realizowanych w ośrodku zadaniach i projektach, oraz przeprowadzonych kontrolach – informacje 
przedstawione zostały przez Kierownika jednostki Panią Czesławę Żebrowską. (6 za – jednogłośnie) 
 

  Ad. 12.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
  Marian Adamów – zwraca się z prośbą o wsparcie dotyczące budowy chodnika przy drodze nr 33 w    
  Wilkanowie. 
  Burmistrz – mówi, że GDDKiA sporządza koncepcję w tej sprawie. Prosi o chwilę cierpliwości. 
  Jan Szkwarek – prosi aby wybudować ruch okrężny na obwodnicy w kierunku Starego Waliszowa. 
   
 
 
  Ad. 13.  Zamknięcie obrad.    

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 
obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady pięćdziesiątej piątej, sesji Rady Miejskiej 
VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 16.25.    
 

 

 
 

 


